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Zápis z 15. zasedání Akademického senátu 
č. j. UKFaF/135171/2022-1-2 

konaného dne 6. dubna 2022 od 14:00 hodin v zasedací místnosti děkanátu 

Přítomni: dr. Babica Jan, dr. Bárta Pavel, doc. Boušová Iva, Mgr. Brokešová Jana,  
doc. Červený Lukáš, Fecske Peter, Hanusová Anna (od 14:30), dr. Hošťálková Anna, Jan Tomáš, 
Janovcová Hana, Mgr. Kerda Marek, doc. Krátký Martin, dr. Kudláčková Zděnka, dr. Macháček 
Miloslav, prof. Šatínský Dalibor (od 14:15), dr. Vokřál Ivan, dr. Vraníková Barbora 
 
Vedení fakulty: doc. Kučera Radim (od 14:50), prof. Nachtigal Petr, prof. Nováková Lucie, doc. 
Roh Jaroslav (do 16:15), prof. Štaud František (do 15:10), prof. Zimčík Petr 
 
Hosté: dr. Jirkovský Eduard, Mgr. Matějka Lukáš, Ing. Navrátilová Lucie, Mgr. Voříšková Eliška 
(od 14:50) 
 
Sekretářka Akademického senátu: Pavlína Hynková (omluvena) 
 
Omluveni: Mgr. Horáček Ondřej, dr. Kastner Petr, Khatibi Seyedmohammad, doc. Malý Josef, 
Bc. Ocelková Anna, Rataj Jan, doc. Siatka Tomáš, prof. Šimůnek Tomáš, Ing. Vlčková Lenka 
 
 
Navržený program: 

1. Zahájení  

2. Schválení programu  

3. Vystoupení vedení FaF UK  

4.  Informace z AS UK a komisí AS UK  

5. Projednání Podmínek pro přijetí do bakalářského, magisterského a navazujícího 
magisterského studijního programu pro akademický rok 2023/2024  

6. Projednání Podmínek pro přijetí do magisterského a navazujícího magisterského 
studijního programu v anglickém jazyce pro akademický rok 2023/2024  

7. Projednání Podmínek pro přijímací řízení pro studium v doktorských studijních 
programech II na FaF UK pro akademický rok 2022/2023  

8. Různé   



   
 

   
 

1. Zahájení 

Předseda senátu doc. Krátký přivítal přítomné senátory a senátorky, vedení fakulty a hosty 
zasedání a ve 14:03 h zahájil 15. zasedání senátu. 
 
Skrutátory pro zasedání byli určeni Tomáš Jan a Hana Janovcová, kteří byli schváleni tichým 
souhlasem AS FaF UK, zápis provedla dr. Hošťálková.  
 
 
2. Schválení programu 

Program zasedání byl senátorům a senátorkám zaslán s předstihem. Na návrh předsedy AS 
FaF UK byla navržena změna oproti navrženému programu zaslanému senátorům e-mailem 
v pozvánce na zasedání v začlenění bodu "Schválení zápisu z předchozího zasedání AS FaF UK" 
před bod "Různé". Ze strany senátorů nebyly vzneseny žádné připomínky ani navrženy 
doplňující body, a proto předseda AS FaF UK vyzval senátory k hlasování o schválení programu 
pozměněného ve smyslu výše uvedeného návrhu. 
 
Hlasování: 15-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil upravený program 15. zasedání. 
 
 
3. Vystoupení vedení FaF UK 

doc. Roh /děkan fakulty/: 

• Pan děkan omluvil nepřítomné členy vedení fakulty – prof. Šimůnka, Ing. Vlčkovou 
a prozatím i doc. Kučeru. 

• Děkan upřesnil termín zveřejnění rozpočtu univerzity na červen; vědecké skupiny 
na fakultě již část financí obdržely, přičemž další částky budou k dispozici. V rámci 
financování skupin byly navýšeny finance na plošnou podporu AP a PGS – garantovaný 
rozpočet na vědeckou činnost. 

• Rozpočet fakulty bude nutné podrobit schvalovacímu procesu, proto děkan žádá 
o odložení červnového zasedání na 22. 6. 2022 (ze schváleného termínu 15. 6. – viz 
zápis 13. zasedání AS FaF UK; bod 8). 

• Osobní ohodnocení již bude za březen obsahovat odměny za vědecké výstupy (celkem 
alokováno 9,5 mil. Kč na rok 2022 s možností navýšení dle skutečného rozpočtu); 
stejně jako loňský rok bude odměna za leden a únor vyplacena v říjnu a listopadu. 

• Děkan připomněl konání Veletrhu bioanalytiky a farmacie během celého dne 
v termínu konání 15. zasedání AS FaF UK. 

• Děkan srdečně pozval senátory na 50. farmaceutický ples konající se 6. 5. 2022. 
Pan děkan dále sdělil informace za nepřítomného prof. Šimůnka: 

• Projekt EFSA byl prodloužen o půl roku, podána žádost o prodloužení projektu 
InoMed, projekt STARSS čeká na finální rozpravu (žádost o prodloužení byla podána).  

• V rámci Národního plánu obnovy je fakulta hodnocena ze strany RUK a MŠMT jako 
dobře spolupracující; finance původně přidělené jsou počítány bez DPH, které bude 
dodatečně poskytnuto ministerstvem. Z tohoto navýšení budou financovány výukové 
materiály a rozvoj kurzů UCKF. 

• Mephared 2 – bylo vydáno pravomocné stavební povolení ke stavbě; v současnosti je 
stále řešena otázka financování včetně otázky odpovědnosti za platbu DPH 



   
 

   
 

(stát/UK/fakulty?), což je důvod, proč není stále otevřena tato kapitola NPO. Proběhlo 
také jednání s poslancem PS PČR dr. R. Coganem. 

 
Doc. Roh uvedl také některé informace za doc. Kučeru /studijní záležitosti – Farmacie/: 
Fakulta je připravena přijímat studenty z Ukrajiny; během dubna jsou sbírány přihlášky k tzv. 
freemover pobytům na fakultě. V září by pak proběhly mimořádné přijímací pohovory s těmito 
studenty k magisterskému studiu Farmacie; přihlášky k postgraduálnímu studiu budou 
přijímány do 5. září 2022 - je možnost ihned přijímat studenty na výzkumné stáže jako tzv. 
freemovery. Jazykové kurzy budou organizovány centrálně univerzitou.  
Dr. Kudláčková se zeptala, jaká byla konkrétní suma, která byla fakultě dodatečně přidělena. 
Doc. Roh uvedl, že šlo o částku 3 mil. Kč. 
 
Dr. Jirkovský doplnil informace o pomoci Ukrajině, kdy bude možné získat příspěvek 
a zaměstnat akademické pracovníky z Ukrajiny, nicméně není navázána spolupráce 
s univerzitami na Ukrajině, jejichž zaměstnance by fakulta takto zaměstnat mohla. PGS 
studentovi může být nabídnuta též stáž. 
 
Senátor Mgr. Kerda se zeptal na nejasné informace ohledně splnění podmínek a současného 
nepřidělení sportovních stipendií. Také se zeptal, do čí gesce toto patří. Naše fakulta tak patří 
k málo fakultám, které dle jeho názoru plošně nepodporují sport. 
Doc Roh s Ing. Navrátilovou upřesnili, že mnoho žadatelů sice podmínkám formálně vyhovělo, 
nicméně stipendium bylo přiznáno pouze 5–6 žadatelům. Sešlo se velké množství žádostí. 
Fond byl využit na výplatu běžných stipendií pro PGS studenty nad rámec povinné výše, navíc 
v souvislosti s covid-19 jsou sníženy jeho příjmy. Do diskuse se dále opět zapojil Mgr. Kerda. 
Prof. Štaud doplnil, že sportovní stipendium není nárokové a není možné je přiznat na základě 
účasti na sportovních kempech. Letos řešil sportovní stipendia doc. Kučera ve spolupráci 
s KTV, ale kontinuita je zachována. 
 
Prof. Nachtigal /bakalářské a navazující magisterské studium a studium v angličtině/: 
Termín pro podávání přihlášek ke studiu Farmacie v angličtině je do 31.5., přičemž probíhá 
kampaň lákající potenciální studenty na sociálních sítích – dosud 90 studentů podalo 
přihlášku. Tentokrát bude v rámci přijímacího řízení stejný počet otázek, jako to bývá 
pro studium v češtině. 
16. 4. bude ukončeno působení FaF na Krétě státními závěrečnými zkouškami 5 studentů 
splňujícími podmínky.  
 
Předseda AS Krátký se zeptal na přístup vedení fakulty k prodloužení zkouškového období. 
Proděkan Nachtigal s proděkanem Štaudem tento krok zamítli vzhledem k tomu, 
že v minulosti byla hlavním důvodem prodloužení zkouškového období epidemie covid-19 
a k prodloužení došlo na základě pokynů univerzity. Doc. Krátký vyjádřil s tímto souhlas. 
Senátorka Janovcová dodala, že v tomto případě by mohlo jít avízo studentům, aby na to 
nespoléhali. 
 
Místopředseda AS Fecske se zeptal, zda budou studenti 3. ročníku zvládat průběžné SZZK 
z Farmaceutické chemie a Farmakologie, pokud nebude zkouškové období i v červenci. Situaci 
vysvětlili doc. Roh a prof. Nachtigal. 
 
Dr. Kudláčková se zeptala, zda byly podány nějaké podněty Disciplinární komisi FaF UK. 



   
 

   
 

Proděkan Nachtigal: žádné nové podněty nejsou, všechna řízení byla ukončena. 
 
Doc. Boušová upozornila na stížnosti bakalářského programu LDZ na absenci termínů zkoušek 
předmětu Ochrana veřejného zdraví ve zkouškovém období. 
Proděkan Nachtigal: stížnosti byly oprávněné, nicméně situace byla vyřešena. Šlo o chybu 
v komunikaci, studenti se ozvali až po zkouškovém období. 
 
Doc. Krátký se zeptal na koncepční změny v odměnách za výuku kombinované formy během 
pátečních odpoledních hodin (zrušení) a upozornil opakovaně na možný demotivační efekt 
tohoto kroku a ev. spory mezi vyučujícími. 
Doc. Roh konstatoval, že jde o úspory. Prof. Nachtigal se vyjádřil, že se jedná o běžný pracovní 
den a nevidí důvod pro odměňování. Pan děkan souhlasil s argumentem, že jde o běžný všední 
den a o minimálním zásahu do rozvrhu vyučujících narozdíl od výuky během víkendu. Páteční 
výuka by pak měla být zohledněna v celkovém objemu výuky. 
 
Prof. Štaud /vědecká činnost a doktorské studium/: 

• Pan proděkan také připomněl konání Veletrhu bioanalytiky a farmacie během celého 
dne v termínu konání 15. zasedání AS FaF UK a vyzdvihl cílení i na potenciální 
postgraduální studenty; pan proděkan bude po odchodu ze zasedání se zájemci 
diskutovat o možnostech postgraduálního studia. 

• Rovněž připomněl nadcházející Studentskou vědeckou konferenci v termínu 12.–13.4. 
2022, přihlášeno je 80 přednášek. I zde bude propagováno postgraduální studium. 
Nadnárodní kolo proběhne 5. 5. v Zentivě. 

• SVV, který byl schválen, se neliší od loňského roku – pouze dochází k přepočtu 
na základě počtu studentů PGS. 

• Akreditace – proběhla průběžná kontrola personálního zabezpečení oborů 
Farmakognosie a nutraceutika a Farmaceutická technologie, které byly dříve uděleny 
podmíněně. 

• Registrace patentu prof. Pávka – ovlivnění metabolických onemocnění. 

• Cena Sanofi – byli navrženi kandidáti doc. Boušovou: dr. A. Štefela, dr. Bavlovič-
Piskáčková. 

• Promoce absolventů postgraduálního studia – 1. 6. 2022 v 10:30 v Karolinu. 

• Neúspěšní žadatelé o GAUK, kteří ale byli hodnoceni dobře a projekt nebyl financován 
pouze kvůli nedostatku peněz („šedá zóna“), obdrží děkovný dopis ajednorázové 
stipendium. 
 

Senátorka Mgr. Brokešová upozornila na nedostatečnou úroveň možností a podpory 
spolupráce postgraduálních studentů s farmaceutickým průmyslem v rámci projektu The Parc 
(Pharmaceutical Applied Research Center) a zeptala se na důvody nízké ochoty školitelů 
témata zaštiťovat. 
Proděkan Štaud osvětlil nutnost protnutí odborného zaměření tématu a náplně PGS studia 
(atraktivní pro průmysl) se zaměřením školitele. Má se jednat primárně o iniciativu studenta. 
Doc. Roh doplnil, že překážky mohou být i jinde než na fakultě – např. „diktování“ témat. Mgr. 
Brokešová dodala, že PARC se nemusí týkat jen technologie, ale i např. analytické či organické 
chemie. 
 
Prof. Nováková /vnější a mezinárodní vztahy fakulty/: 



   
 

   
 

• Den Zentivy – zájem o prezenční účast na odborné přednášce byl malý, je nutné 
analyzovat důvody a hledat způsoby, jak ji podpořit. 

• Spolupráce s doc. Hronkem – Jednodenní juniorská Univerzita Karlova + Den 
otevřených dveří a termíny konání (online – 19. 10., 7. 12., 1. 2.; prezenčně – 16. 11., 
7. 1.) 

• Schůzka s řediteli Fakultních škol – proběhne prezenčně 26. 4. 2022, součástí bude 
i exkurze do laboratoří s praktickými úlohami. 

• Správu Instagramu nyní zajišťuje Markéta Langová místo Jindřicha Čecha. 

• Workshop: Recent Progress in Pharmacognosy and Phytochemistry – 23.–24. 6. 2022 
proběhne v rámci projektu EFSA pod vedením prof. Solicha, prof. Cahlíkové a prof. 
Šmejkala (FaF MUNI). 

• Proběhla schůzka marketingové skupiny UK, jednalo se mj. o následujících akcích: 
o Den celoživotního vzdělávání – 23. 4. (Karolinum). 
o Festival vědy – 22. 6. 2022 – Kulaťák v Dejvicích v Praze; výzva k přihlašování 

dobrovolníků. 
o Noc vědců – 30. 9. 2022 na téma "Všemi smysly". 
o Veletrh Gaudeamus – bude několik termínů (Praha, Brno, Bratislava). 

• Mezinárodní vztahy – 11 žádostí mobility THP bylo z UK podpořeno, jde o kurzy 
angličtiny. Byly podány dvě přihlášky do Fondu mobility. 

 
Pan děkan s proděkankou Novákovou poděkovali senátorovi Tomáši Janovi za organizaci 
výjezdů na střední školy a propagaci fakulty; Hana Janovcová přislíbila garantování 
při pokračování této činnosti. 
 
Dr. Jirkovský apeloval na heterogenní zastoupení fakulty na schůzce 12. 5. s paní rektorkou 
a D. Stachem; prozatím je jisté zastoupení doc. Červeným, přičemž jej bude provázet 
zástupkyně z Oddělení vnějších a mezinárodních vztahů. Do diskuse se dále zapojili doc. Roh, 
prof. Nováková a opětovně dr. Jirkovský. 
 
Dr. Vraníková upozornila na problém diskontinuity v organizaci akcí typu Mistrovství 
magistraliter v případě participace studentů, kdy studenti si nepředávají informace, je nutné 
je každý rok znovu zaškolovat. Řešením by byla styčná osoba z děkanátu (OVMV), zajišťující 
potřebnou kontinuitu v plánování a organizaci činností studentů během podobných akcí. Prof. 
Nováková odpověděla, že jde o potenciálně dobrý nápad, zatím je ve funkci stále ve fázi 
zjišťování informací. 
 
Dr. Babica se zeptal kolik ředitelů středních škol se bude účastnit schůzky 26.4. 
Proděkanka Nováková: osloveno bylo 50 ředitelů středních škol, účast potvrdlo cca 30 z nich. 
 
Prof. Zimčík /Investiční a technický rozvoj fakulty/: 
Mephared 2:  

• Stavební povolení je pravomocné, povolení na místní komunikaci bude za cca 10 dní. 
Prováděcí dokumentace byla architekty odevzdána, nyní probíhá kontrola, v pátek 
22. 4. proběhne další jednání. 

• Výběrové řízení na technický dozor stavby běží do 8. 4. (podávání cenových nabídek); 
jeden z účastníků byl vyloučen, byla podána námitka, která byla zamítnuta, přičemž je 
otázka, zda se proti tomuto kroku odvolá na ÚOHS; dále se přihlásili ještě další tři 
uchazeči. 



   
 

   
 

• Návrh zadávací dokumentace a smlouvy o dílo na dodavatele stavby prochází 
připomínkováním právního odboru, následně bude zaslán na kontrolu MŠMT 
a akademickým senátům obou fakult (FaF, LFHK) k seznámení. Po zapracování 
připomínek z MŠMT bude předložen k hlasování o schválení akademickými senáty 
obou fakult. Během léta by tak mohlo probíhat výběrové řízení. 

• DPH na stavbu – žádná zpětná vazba ze strany Rektorátu UK a Ministerstva financí ČR; 
je nutné stále vyjednávat. 

• 29.4. – Výjezdní zasedání Studentské komory AS UK s vedením fakult a částí AS FaF UK 
týkající se primárně projektu Mephared 2 a stavu kolejí Na Kotli.  
 

Informační systémy: 

• SIS – byla zahájena inovace s cílem zajistit větší flexibilitu po delší období, bude to však 

trvat delší dobu. Jde o výsledek jednání IT komise RUK. 

• VERSO – budou nahrazeny papírové žádanky do skladu elektronickými; modul byl 

financován rektorátem cca 100 tis. Kč, další možná rozšíření si musí fakulty financovat 

samy. 

• Podklady pro odměny za výuku studentů v anglickém jazyce a v kombinované formě 

budou evidovány přes sekretářky, které je budou administrovat na PaM za celou 

katedru. 

• Telefonní ústředna (SAS systém) – bude ukončen vzhledem k souběhu dvou systémů; 

telefonní číslo již bude zůstávat vázané na místnosti, ne osoby; nové linky nebudou 

zaváděny, nové telefony jen přes internetové zásuvky. 

 

IPTO: 

• Bude spuštěna anketa o spokojenosti s úklidem. 

• Budou navýšeny sazby za používání fakultních vozidel (8 Kč/km osobní vozidlo, 

10 Kč/km užitkové vozidlo). 

• Bude aktualizován orientační systém na fakultě, mj. v důsledku slučování kateder. 

Předseda AS Krátký se zeptal, jaký byl rozpočet na Projekt na zlepšení studijního a pracovního 

prostředí na FaF UK a jakým způsobem probíhal výběr návrhů k realizaci? 

Proděkan Zimčík: žádný rozpočet nebyl předem stanoven; návrhy k realizaci vybíral proděkan 

Zimčík s tajemnicí Ing. Vlčkovou s ohledem na finanční náročnost a perspektivu vybudování 

Mephared 2. Cenové odhady zpracovalo IPTO. 

 

Dr. Vraníková se zeptala na možnost zajištění možnosti zápisu zápočtu za předměty týkající se 

vypracování diplomové/bakalářské práce přímo školitelem. 

Proděkan Zimčík: jde o jiný modul v SIS než u zkoušek a zápočtů předmětů a toto řešení není 

technicky možné. 

 

Dr. Hošťálková se zeptala, zda telefonní seznam na stránkách je aktuální.  

Proděkan Zimčík: Ano; papírové seznamy jsou zatím aktuální. Po opuštění systému SAS bude 

CIT pravidelně vydávat aktualizovaný telefonní seznam pro tisk. 

 



   
 

   
 

Dr. Vokřál chtěl doplnit informaci, zda se mění sazba jako u fakultních aut také u soukromých. 

Dále se zeptal, zda existuje analýza, zda jsou všechny analogové telefony využívány. 

Proděkan Zimčík specifikoval, že jde pouze o auta fakultní. Analýza nebyla vypracována, 

ale prof. Zimčík se domnívá, že nejspíš ano. 

 

Předseda AS Krátký se zeptal, kdy budou na webových stránkách aktualizované vědecké 

skupiny. 

Proděkan Zimčík upřesnil, že jde o dotaz na proděkana Štauda; aktualizace proběhne, 

jak doplnil doc. Roh. Situaci okomentovala i doc. Boušová. 

 

Senátor Fecske se zeptal, zda bude organizován dotazník související s výukou pro absolventy. 

Pan děkan avizoval, že taková anketa je v plánu včetně zapojení absolventů do kurikulární 

komise. 

Místopředsedkyně AS dr. Hošťálková se na děkana obrátila s doplňujícím dotazem, jestli bude 

možná diskuse týkající se této ankety. 

Doc. Roh potvrdil možnost diskuse, rád by podnítil spolupráci s absolventy, chce i možností 

stánku s upomínkovými předměty v rámci promocí získat na absolventy kontakty. 

 
Nebyly vzneseny žádné další dotazy. 

 
Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 
 
 

4. Informace o zasedání AS UK a komisí AS UK 

Dr. Jirkovský:  

• Informoval o pomoci Ukrajině, resp. studentům (proběhne 11. 4. informační schůzka, 
ale gros bude v gesci fakult). Dále je možno se zapojit distančně do výuky 
na ukrajinských univerzitách. Web pro Ukrajince bude zrušen, stejně jako psycholinka 
a chat, zachována zůstane pouze linka pomoci, informace budou přesunuty 
na standardní web univerzity. Ukončena je i činnost krizového štábu, nyní bude řešit 
kolegium rektorky. 

• Poplatky za studium v AJ lze vyplatit formou stipendií. 

• Kurz odborné češtiny je zajišťován v Pardubicích, možná bude přesunut do Prahy. 

• Byla schválena Vědecká rada UK. 

• Fond Mikuláš – v roce 2022 došlo k navýšení objemu financí o 100 mil. Kč oproti plánu. 
 
Senátorka Mgr. Voříšková: 

• 26. 4. bude zorganizován kulatý stůl Ekonomické komise AS UK hybridní formou  
od 16 hodin týkající se budoucích velkých staveb univerzity, kde budou řešeny tři 
základní body: 

 a) současné a budoucí stavby UK, 
 b) spravedlnost v podílech financování zajišťovaných fakultami, 
 c) zdroje financování. 
Je potřeba dodržovat deadline pro podávání žádosti o příspěvek z Fondu Mikuláš. Chystá se 
usnesení, že fakulty by měly šetřit na provozních nákladech.  



   
 

   
 

 

• Komise pro vědu – byla řešena problematika publikování vědeckých výsledků 
v časopisech vydavatelství MDPI. Prorektorem UK pro vědeckou a tvůrčí činnost 
Krištoufkem bude uspořádán kulatý stůl týkající se této problematiky – zatím existuje 
jen málo analýz, se kterými by bylo možné data srovnat (vydavatelství Elsevier atd.). 
Stále bude patrně možné hradit poplatky za publikace v časopisech v Q1 a Q2. 

 

• IT komise – změny v SIS – dojde ke zkrácení přihlášení při nečinnosti z 60 na 10 min; 
rovněž bude omezen počet aktivních oken, aby se zvýšila průchodnost při přihlašování 
se na zkoušky. 

 
Dr. Kudláčková doplnila informaci ohledně hospodaření fakult stran rezerv a UK, kdy bylo 
deklarováno, že za dluhy budou odpovědné jednotlivé fakulty, nikoliv rektorát.  
 
Místopředsedkyně AS dr. Hošťálková se zeptala, zda omezení v SIS se bude týkat všech 
uživatelů, nebo jen studentů. 
Senátorka Mgr. Voříšková nemohla specifikovat kvůli nedostatku informací. 
Senátor Mgr. Kerda se zeptal na časový harmonogram změn v SIS, kdy bude celý hotový. 
Senátorka Mgr. Voříšková specifikovala řádově na roky, první bude výše zmíněný modul 
ovlivňující přihlášení a aktivitu oken. Dr. Jirkovský doplnil, že bude muset být vysoutěžen 
dodavatel. 
 
Nebyly vzneseny žádné další dotazy. 

 
Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 
 

 

5. Projednání Podmínek pro přijetí do bakalářského, magisterského a navazujícího 
magisterského studijního programu pro akademický rok 2023/2024 

 

Předseda AS FaF UK se omluvil za pozdní rozeslání odpovědí Ing. Navrátilové na dotazy a 

připomínky AS FaF UK k podkladům týkajícím se podmínek pro přijetí. 

 

Pan děkan uvedl bod – ujistil senátory o záměru zapracování jednotlivých připomínek. 

V diskusi dále vystoupili Ing. Navrátilová, doc. Roh, doc. Kučera, prof. Nachtigal, doc. Krátký. 

 

Doc. Kučera uvedl Advance Placement zkoušky v přijímacím řízení na FaF. 

 

Ing. Navrátilová se vyjádřila k vybraným dotazům a připomínkám: 

• Dokladování příloh studenty do přihlášek ke studiu, kdy střední škola jednotlivé 

dokumenty pouze různým způsobem potvrzuje. Technicky by neměl být žádný 

problém. 

• Katalogové listy jsou náhrada vysvědčení, k duplicitě dokladování nedochází – student 

si z těchto dvou variant vybírá pouze jednu. 

 



   
 

   
 

LDZ 

Prof. Nachtigal zpochybnil faktický dopad navrhovaných změn v bonifikaci uchazečů, který 

navrhla v rámci připomínkování dr. Vraníková, neboť finálně přijmeme všechny uchazeče. 

Na kombinované studium je stále dostatek zájemců, aby se obor otevřel. Fakulta podmínkami 

přijímacího řízení deklaruje, že je primárně určen pro uchazeče z praxe, ačkoli se samozřejmě 

mohou přihlásit i maturanti (a naopak). 

 

 

Hlasování: 17-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK projednal návrh podmínek pro přijetí ke studiu pro akademický rok 
2023/2024 do magisterského studijního programu Farmacie v prezenční formě studia, 
do bakalářského studijního programu Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví v prezenční 
a kombinované formě studia a do navazujícího magisterského studijního programu 
Bioanalytická laboratorní diagnostika ve zdravotnictví v prezenční formě studia. Zároveň 
doporučuje jejich vložení do Studijního informačního systému Univerzity Karlovy k posouzení 
rektorkou UK. 
 
 
6. Projednání Podmínek pro přijetí do magisterského a navazujícího magisterského 

studijního programu v anglickém jazyce pro akademický rok 2023/2024  

Proděkan Nachtigal uvedl bod – přijímací zkoušky budou odpovídat českému studijnímu 

programu (Mgr. studium) a omluvil se za zaslání loňské verze podmínek. Zároveň uvedl 

v odpovědi na předchozí dotazy, že správný text byl jazykově zkorigován. Zmínil také možné 

problémy s udělováním víz. Předseda AS FaF UK následně otevřel diskusi. 

Zde byly zodpovězeny přechozí písemné dotazy zejm. nepřítomného senátora Khatibiho, 

který se mj. ptal, zda by zavedení přijímaček vedlo ke snížení počtu studentů programů. 

Proděkan Nachtigal uvedl, že tento jev není žádoucí vzhledem k finanční situaci fakulty. 

Dr. Hošťálková doplnila, že v současnosti jsou dva studenti programu Pharmaceutical Sciences 

bezproblémoví, vzhledem k předchozímu pětiletému bakalářskému studiu a motivaci doplnit 

si magisterský titul, s čímž prof. Nachtigal souhlasil. 

Doc. Červený se podivil nad významem programu, protože program byl zaveden primárně 

pro přípravu zahraničních uchazečů jako potenciálních PGS studentů. Prof. Nachtigal doplnil, 

že i přes to je primárně určen pro absolventy Bc. studia farmacie ze zahraničí. 

 

Hlasování: 17-0-0 (ano-ne-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK projednal návrh podmínek pro přijetí ke studiu pro akademický rok 

2023/2024 do magisterského studijního programu Pharmacy v prezenční formě studia,  

a do navazujícího magisterského studijního programu Pharmaceutical Sciences v prezenční 

formě studia. Zároveň doporučuje jejich vložení do Studijního informačního systému 

Univerzity Karlovy k posouzení rektorkou UK. 

 

 

7. Projednání Podmínek pro přijímací řízení pro studium v doktorských studijních 
programech II na FaF UK pro akademický rok 2022/2023  



   
 

   
 

Předseda AS FaF UK uvedl tento bod, k bodu se nikdo nepřihlásil do diskuse, proto bylo 

přistoupeno k hlasování. 

Hlasování: 16-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: Akademický senát projednal podmínky pro přijímací řízení pro studium v doktorských 

studijních programech II na FaF UK a s uvedeným návrhem podmínek přijímacího řízení 

pro akademický rok 2022/2023 souhlasí. 

 

 

8. Schválení zápisu z předchozího zasedání AS FaF UK 

Senátorům byl zápis zaslán k doplnění či připomínkám s předstihem. Předseda AS FaF UK 
poděkoval všem, kteří se zapojili a přispěli tak k finální verzi zápisu. 
Předseda AS FaF UK vyzval senátory k hlasování o schválení zápisu z 14. zasedání AS FaF UK 
konaného 9. 3. 2022. 
 
Hlasování: 17-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 14. zasedání. 
 

 

9. Různé 

Doc. Kučera informoval o schůzce SK AS FaF UK dne 22. 3., kde byla diskutována role Advance 

Placement zkoušek v přijímacím řízení na FaF, organizace státních závěrečných zkoušek 

a jejich časový harmonogram včetně informování studentů. 

 

Doc. Červený informoval o tématech agendy Rady vysokých škol: 

• Od posledního vystoupení na AS FaF UK se jednou sešlo předsednictvo a jednou sněm, 

řešila se především novela VŠ zákona. 

• Reforma financování postgraduálních studentů – výzva k MŠMT k projednávání změn; 

řešení ekonomických a etických otázek týkajících se rozdílného financování již 

studujících studentů. MŠMT bylo vyzváno k jednání a větší spolupráci s RVŠ a její 

studentskou částí. 

• Probíhá shromažďování podnětů k Národnímu akreditačnímu úřadu pro vysoké 

školství. 

• Budoucnost grantů – komisí – financování: 

OP JAK je opožděn – zástupce MŠMT odůvodnil zpoždění pandemií covid-19 

a legislativou na úrovni EU. 

 

Prof. Zimčík nastínil v návaznosti na vystoupení doc. Červeného možné kontroverze 

v rozhodování o financování grantů. 

Prof. Šatínský doplnil význam role mezinárodního posuzovatele, který může projekt v žebříčku 

posunout nahoru i dolů. Poté reagovali opět doc. Červený a prof. Zimčík. 

 

Místopředseda AS Fecske požádal vedení fakulty o finanční podporu akce, kterou spolupořádá 

studentská komora FaF, LFHK a UHK 22. a 23. 4., při které bude probíhat sběr odpadu v okolí 



   
 

   
 

budov fakult a kolejí. Podpora by měla spočívat v příspěvku na občerstvení pro aktivní 

účastníky. 

 

Dr. Vokřál připomněl jednotlivé problémy, na které bylo upozorněno přispěvateli do ankety 

týkající se pracovního prostředí na FaF UK včetně nepřívětivého okolí fakulty a absence jeho 

rozvoje, zde by měla fakulta iniciovat jednání s městem Hradec Králové a Univerzitou obrany. 

Jako problematické vidí i šetrné chování k přírodě (třídění odpadu – dostupnost košů před 

seminárními místnostmi, přístup pracovníků úklidu, používání žárovek apod.). Zmínil též, 

že druhý přístroj na vodu by byl jistě přínosný. Navázal také obecněji na předchozí dotaz 

doc. Krátkého s tím, že měl být předem zveřejněn rozpočet. 

Prof. Zimčík informoval o jednání s Univerzitou obrany v minulosti, které přes snahu FaF 

nevedlo ke změně stavu.  

Senátor Mgr. Kerda se znovu dotázal na možnosti instalace dalšího přístroje na vodu v Severní 

budově, jakožto podnětu výše zmíněné ankety. Zmínil také obecněji nedostatečnou podporu 

kvality života na fakultě. 

Prof. Zimčík se neztotožnil s potřebou instalace dalšího automatu na vodu s ohledem 

na pořizovací a provozní náklady a dle jeho názoru neúplné vytížení stávajícího přístroje. 

Reagovala také dr. Kudláčková s informací o situaci na kampusu. 

Dr. Vokřál, dr. Babica, prof. Zimčík a Mgr. Matějka se zapojili do diskuse o stožárech u fakulty 

a také v souvislosti s projektem Mephared 2 (povinnost fakulty vyvěšovat státní vlajku). Zde 

zatím plánovány nejsou, ale neměl by být finálně problém je postavit. 

 

Diskuse, do které se dále zapojili dr. Hošťálková, doc. Krátký a opět dr. Vokřál, byla uzavřena 

konstatováním o nešťastném načasování ankety vzhledem k finančním možnostem a 

plánovanému stěhování fakulty. 

 

Dr. Kudláčková jako kontaktní osoba pro studenty se speciálními potřebami na FaF sdělila 

senátorům aktuální informace z tohoto úseku: 

• Počet studentů evidovaných v této kategorii je v současné době na FaF 38, z toho 

8 studentů má nyní přerušené studium.  

• Od 1. 1. 2022 nastoupila na pozici fakultního psychologa PhDr. Aneta Langrová, 

která nahradila paní Mgr. Anetu Dvořákovou, toho času na mateřské dovolené. 

• 1. 1. 2022 se otevřela pro studenty nová psychologická poradna v Zámostí. Je 

k dispozici i studentům bez speciálních vzdělávacích potřeb. Prostory, které slouží 

pro psychologické konzultace, vznikly rekonstrukcí bývalého skladu.  

• Dne 16. 3. 2022 proběhla v posluchárně C přednáška pro studenty FaF na téma 

„Úzkosti studentského života“. Lektorem byla současná psycholožka PhDr. Aneta 

Langrová. Přednášky se zúčastnilo více než 50 studentů.  

• V následujícím období proběhnou dva workshopy:  

o Workshop A: 7. 4. 2022 – na téma „Mé životní priority“. 

o Workshop B: 28. 4. 2022 – na téma "Lidé & vztahy". Lektorem těchto seminářů 

bude rovněž dr. Langrová. 

o V květnu by měly být opakovány. 

Dr. Kudláčková také poděkovala senátorce Hanusové za pomoc s organizací těchto akcí. 



   
 

   
 

 

Doc. Krátký připomněl konání následujícího zasedání AS FaF UK v posluchárně B a červnové 

zasedání předběžně přesunul na termín 22. 6. navržený panem děkanem, nicméně jde stále 

o termín předběžný. Definitivní termín bude odsouhlasen na květnovém zasedání AS FaF UK. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 
 

Předseda AS FaF UK poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání senátu v 17:10. 
 
 

Zapsala:  PharmDr. Anna Hošťálková, Ph.D.  

Ověřil:  doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 
 
 

V Hradci Králové dne 26. 4. 2022.  



   
 

   
 

Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 15. zasedání AS FaF UK dne 6. dubna 2022 
 
Usnesení 15-1: AS FaF UK schválil program 15. zasedání AS FaF UK. 

Usnesení 15-2: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

Usnesení 15-3: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 

Usnesení 15-4: AS FaF UK projednal návrh podmínek pro přijetí ke studiu 

pro akademický rok 2023/2024 do magisterského studijního programu 

Farmacie v prezenční formě studia, do bakalářského studijního 

programu Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví v prezenční 

a kombinované formě studia a do navazujícího magisterského 

studijního programu Bioanalytická laboratorní diagnostika 

ve zdravotnictví v prezenční formě studia. Zároveň doporučuje jejich 

vložení do Studijního informačního systému Univerzity Karlovy 

k posouzení rektorkou UK. 

Usnesení 15-5: AS FaF UK projednal návrh podmínek pro přijetí ke studiu 

pro akademický rok 2023/2024 do magisterského studijního programu 

Pharmacy v prezenční formě studia, a do navazujícího magisterského 

studijního programu Pharmaceutical Sciences v prezenční formě studia. 

Zároveň doporučuje jejich vložení do Studijního informačního systému 

Univerzity Karlovy k posouzení rektorkou UK. 

Usnesení 15-6: Akademický senát projednal podmínky pro přijímací řízení pro studium 

v doktorských studijních programech II na FaF UK a s uvedeným 

návrhem podmínek přijímacího řízení pro akademický rok 2022/2023 

souhlasí. 

Usnesení 15-7: AS FaF UK schválil zápis z 14. zasedání AS konaného dne 9. 3. 2022. 

Usnesení 15-8: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

 

Zapsal: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 

Ověřila: PharmDr. Anna Hošťálková, Ph.D. 


